



广西师范大学 语言文化营

Guangxi Normal University Language and Culture Camp

学校简介

Introduction To Guangxi Normal University

广西师范大学地处世界闻名的历史文化旅游名城——桂林市。学校于 1932 年建校，拥有王城、育才、雁山 3 个校区。其中王城校区被评为中国最美校园之一，为中国唯一一所 5A 级景区校园。学校目前是教育部“中国政府奖学金”、中外语言交流合作中心“国际中文教师奖学金”、广西政府“东盟奖学金”国际学生接收单位。

Guangxi Normal University is located in Guilin, a world-famous tourist city with a long history and culture. Guangxi Normal University, founded in 1932, and has 3 campuses, namely Wangcheng Campus, Yucai Campus, and Yanshan Campus. It is worth mentioning that Wangcheng Campus is known to be one of the most beautiful campuses in China and the only one school campus in the country cited as a 5-A tourist spot. It has the authority to receive international students under the Chinese Government Scholarship awarded by China's Ministry of Education, the International Chinese Language Teachers Scholarship by Center for Language Education and Cooperation, and ASEAN Scholarship by Guangxi Government.



广西一流大学
First-Class University in Guangxi

教育部与自治区政府共建高校
Cofunded by the Ministry of Education and Guangxi Government



华文教育基地
Chinese Education Base

来华留学示范基地
Demonstration Base for Foreigners Studying in China

3 所孔子学院
3 Confucius Institutes

17 所海外汉语文化中心
17 Overseas Chinese and Culture Centers

来华国际学生质量认证高校
National Quality Certification for Studying in China



开营时间

Opening time

1 月 5 日 - 1 月 16 日
January 5th to January 16th



项目特色

Program features

广西师范大学短期团组活动把桂林山水自然人文美的特质融入夏令营活动中，将靖江王府、桂林米粉、桂海碑林等典型文化代表融入课程学习中。通过短期课程的学习，学生们不仅能学习博大精深的中国文化，还能亲身体验广西的独特风情，学到新知识的同时也会对中国有更加深入的了解。

The short-term program integrates the natural and humanistic beauty of Guilin's landscape into summer camp, and integrates typical cultural representatives such as Jingjiang Palace, Guilin Rice Noodles, and Guihai Forest of Steles into the curriculum. Through short-term courses, students can not only learn the Chinese language, but also experience the unique regional culture. While learning new knowledge, they will also have a deeper understanding of current China.



项目费用

Cost Information

7800 元 / 人，包含报名费、教学费、文化游览 / 实地考察活动费用（含接机服务、门票、交通服务）、校内住宿费（国际教育交流中心双人间）、餐费。

7800 Yuan / Person, including application fee, instructional fees, cultural-excursion/field trip activity fees (including airport pick-up service, tickets, transportation services), on-campus accommodation (International Education Exchange Center double room), meals.

联系方式 / Contact Details

联系人：张老师、唐老师
电子邮箱：admissn@gxnu.edu.cn
电话：+86-773-5821163
传真：+86-773-5850305

Contact Person: Mr. Zhang/Mrs. Tang
E-mail: admissn@gxnu.edu.cn
Tel: +86-773-5821163
Fax: +86-773-5850305

广西师范大学

12天
12 days

语言文化营行程

Short-term Language and Culture
Camp Sample Itinerary

第一天

Day 1

全天 Excursion

抵达桂林，熟悉校园
Arrival at Guilin & get familiar
with the campus

第二天

Day 2

上午 Morning

开营仪式&汉语课程
Opening Ceremony
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

参观王城、独秀峰、东西巷、
逍遥楼
Jingjiang Prince Palace & Dongxi
Alley
地点: 王城校区及市中心
Wang Cheng Campus/Downtown

第三天

Day 3

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

参观象鼻山，徒步两江四湖
Elephant Hill, Two Rivers & Four
Lakes
地点: 市区 / Downtown

第四天

Day 4

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

文化课: 民族舞1
Culture Learning: Ethnic Dancing I
地点: 育才校区 / Yucai Campus

第五天

Day 5

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

文化课: 民族舞2
Culture Learning: Ethnic Dancing II
地点: 育才校区 / Yucai Campus

第六天

Day 6

全天 Excursion

游漓江
Li River Tour
地点: 阳朔 / Yangshuo County

第七天

Day 7

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

文化课: 武术1
Culture learning: Martial Art I
地点: 育才校区 / Yucai Campus

第八天

Day 8

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language Learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

文化课: 武术2
Culture Learning: Martial Art II
地点: 育才校区 / Yucai Campus

第九天

Day 9

上午 Morning

汉语课程
Chinese Language learning
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

文化课: 油茶
Culture Learning: Oil-tea Making
地点: 育才校区 / Yucai Campus

第十天

Day 10

A 全天 Excursion

雁山桂学博物馆
Guilin Study Museum
地点: 雁山校区 / Yanshan Campus

B 全天 Excursion

上午 桂海碑林博物馆、七星
公园、骆驼山
下午 桂花公社
Guihua Commune, Forest of Steles
in Guilin
地点: 市区 / Downtown

第十一天

Day 11

上午 Morning

闭营仪式
Graduation Ceremony
地点: 育才校区 / Yucai Campus

下午 Afternoon

自由活动
Free Activity

第十二天

Day 12

离桂
Departure

优秀教师代表风采

Representative Teachers



李蓓 副教授，硕士研究生导师，教龄20年
Li Bei Associate Professor, Master Tutor, with 20 years of teaching experience.

主要教授课程：汉语综合、商务汉语、汉语口语、汉语阅读、汉语熟语、中国社会文化礼俗、中国概况，跨文化交际等多门专业课程。

Main teaching courses: Comprehensive Chinese, Business Chinese, Spoken Chinese, Chinese Reading, Chinese Idioms, Chinese Social Customs and Culture, Overview of China, Cross-cultural Communication, and other related professional courses.

教育理念：教好汉语，讲好中国故事，用心平等地对待每一个学生，做一个“开启学生万千世界”的人。

Teaching Philosophy: To teach Chinese language effectively, to narrate Chinese stories vividly, to treat each student with equal care and dedication, and to be someone who opens the world of countless possibilities for students.

博士，副教授，硕士研究生导师，教龄15年 **李丽丽**

Ph.D., Associate Professor, Master Tutor, with 15 years of teaching experience.

Li lili



主要教授课程：汉语综合I、汉语综合II、汉语综合III、第二语言习得、外语教育心理学、中国概况（英文）、汉字概论（英文）、汉字概论（中文）。

Main teaching courses: Chinese Comprehensive I, Chinese Comprehensive II, Chinese Comprehensive III, Second Language Acquisition, Psychology of Foreign Language Education, Overview of China (English), Introduction to Chinese Characters (English), and Introduction to Chinese Characters (Chinese).

教育理念：在课堂教学中贯彻任务型教学法与交际教学法理念，注重激发学生的学习兴趣与自主学习能力，主张文化教学融入语言知识的学习，鼓励和引导学生讲述中国故事。

Teaching Philosophy: Adhere to the principles of task-based and communicative teaching methods in classroom instruction. Focus on stimulating students' interest in learning and fostering their autonomous learning abilities. Advocate integrating cultural teaching into language learning, and encourage and guide students to narrate Chinese stories.



孟凡璧 Meng Fanbi

国际中文教育博士，硕士研究生导师，教龄7年

Ph.D. in International Chinese Education, Master Tutor, with 7 years of teaching experience.

主要教授课程：汉语综合、汉语听说、汉语正音与经典诵读等。

Main teaching courses: Comprehensive Chinese, Spoken Chinese, Chinese Pronunciation and Classic Recitation.

教育理念：知行合一。

Teaching Philosophy: Integration of Knowledge and Action.

Shi Wen 师文

语言学及应用语言学博士，硕士研究生导师，教龄8年

Ph.D. in Linguistics and Applied Linguistics, Master Tutor, with 8 years of teaching experience.

主要教授课程：汉语写作、汉语阅读、毕业论文写作指导、国际中文教育毕业论文写作理论与实践等。

Main teaching courses: Teach courses including Chinese Writing, Chinese Reading, Guidance on Thesis Writing, and Theory and Practice of Thesis Writing in International Chinese Education.

教育理念：教练型陪伴，探究型引导，凸显学生主体，用语言的力量构建科学的认知体系。

Teaching Philosophy: Coach-like Accompaniment, Inquiry-based Guidance, Emphasizing Student-Centric Approach, Utilizing the Power of Language to Construct a Scientific Cognitive System.



唐蕾 讲师，教龄13年

Tang Lei Lecturer, with 13 years of teaching experience.

主要教授课程：汉语综合、汉语听力、汉语阅读、HSK专题。

Main teaching courses: Comprehensive Chinese, Chinese Listening Comprehension, Chinese Reading, HSK Preparation.

教育理念：有教无类，因材施教。

Teaching Philosophy: To teach without discrimination, and tailor instruction to individual needs.

博士，硕士研究生导师，教龄11年 **唐师瑶**

Ph.D., Master Tutor, with 11 years of teaching experience. **Tang Shiyao**

主要教授课程：汉语综合（商务汉语）、汉语听力、汉语听说、教学评估与语言测试。

Main teaching courses: Comprehensive Chinese (Business Chinese), Chinese Listening Comprehension, Chinese Listening and Speaking, Teaching Evaluation and Language Testing.

教育理念：希望成为一艘船，引领着我的学生走向知识的彼岸。

Teaching Philosophy: I hope to become a ship, guiding my students to the shores of knowledge.



于红岩 博士，硕士研究生导师，教龄20年

Yu Hongyan Ph.D., Master Tutor, with 20 years of teaching experience.

主要教授课程：汉语综合、口语、商务汉语、当代中国经济、古代汉语、中华文化经典、中国文化通论等。

Main teaching courses: Chinese Comprehensive, Spoken Chinese, Business Chinese, Contemporary Chinese Economy, Ancient Chinese, Classics of Chinese Culture, Introduction to Chinese Culture, and others.

教育理念：遵循立德育人，创新教学方法，培养优秀人才。与学生亦师亦友，注重启发引导，提高学习效率，明确未来规划。

Teaching Philosophy: Adhering to moral education, innovating teaching methods, and cultivating outstanding talents. Acting as both a mentor and a friend to students, focusing on guiding and inspiring, enhancing learning efficiency, and clarifying future plans.

教授，博士，硕士研究生导师，15年教龄 **赵燕华**

Professor, Ph.D., Master Tutor, with 15 years of teaching experience. **Zhao Yanhua**

主要教授课程：汉语综合、中国文化概论、现代汉语语法等。

Main teaching courses: Teaching Chinese Comprehensive, Introduction to Chinese Culture, Modern Chinese Grammar.

教育理念：快乐学习，学以致用。

Teaching Philosophy: Enjoy learning and apply what you learn to practices.



刘惠 副教授，博士，硕士研究生导师，教龄31年

Liu Hui Associate Professor, Master Tutor, with 31 years of teaching experience.

主要教授课程：听说读写及文化等各类课程。

Main teaching courses: listening, speaking, reading, writing, and cultural studies.

教育理念：春风化雨，润物无声。

Teaching Philosophy: Like a gentle spring breeze and a silent rain, nurturing everything quietly.

副教授，教龄20年 **李翼**

Associate Professor, with 20 years of teaching experience. **Li Yi**

主要教授课程：汉语综合、汉语口语、汉语听力、正音诵读、课堂教学测评等的专业课程。

Main teaching courses: Comprehensive Chinese, Spoken Chinese, Chinese Listening Comprehension, Chinese Pronunciation and Recitation, Classroom Teaching Evaluation, and other professional courses.

教育理念：师也者，教之以事而喻诸德者也。

Teaching Philosophy: As a teacher, one should not only impart knowledge of concrete subjects to students but also enlighten them on various virtues for personal conduct and worldly affairs.

